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A Munkáspárt Az egyedüli párt, AMely neM 
A rAbló tőkések pártján áll. egyedül Mi AkArjuk 

és tudjuk MegváltoztAtni A tolvAj-rendszert.

Fidesz, MszP-Bajnai, 
dK, joBBiK:

ugyAnúgy MeglopnAk!
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balszemmel
Thürmer Gyula

mi a bal szemünkkel nézünk a világra. Így sok mindent észreveszünk, 
amit csak a jobb szemünkkel nem látnánk. másként is látjuk  
a világot, mondjuk úgy, balszemmel. ezután minden számunkban 
elmondjuk, miként is látjuk az éppen esedékes eseményeket a saját 
politikai értékÍtéletünk alapján, balszemmel. 

SzocializmuS vaGy 
kapiTalizmuS: melyikeT 
válaSSzam?

A parlamenti választás nem változtatja 
meg Magyarországot. A Fidesz minden 
eszközzel igyekszik meggyőzni bennünket, 
hogy három éve egy új korban, mi több, 
egy új világban élünk, noha minden reggel 
ugyanazokat az utcákat látjuk, ugyanazon 
szomorú arcokkal. A szocliberális ellenzék 
pedig azt igyekszik elhitetni velünk, hogy 
az igazi aranykor az ő idejükben volt, és 
ha sikerül eltakarítani ezt a diktatórikus 
rendszert, a kerítés is kolbászból lesz, de 
legalább is virsliből. A virsli és a kolbász 
között persze elég nyilvánvaló a különbség, 
de amíg ezen elmélkedünk, nem vesszük 
észre, hogy Fidesz és MSZP secko jedno, 
vagy más szóval az egyik tizenkilenc, a 
másik egy híján húsz.

Szóáradatban természetesen nincs hiány. 
A Fidesz szilárd meggyőződése, hogy 
a szocliberálisok győzelme megállítaná 
töretlen utunkat az európai vezető szerepe 
felé. A Fideszesek tényleg aranyosak, hogy 
hinni tudnak abban, hogy a tízmilliós 
Magyarország lehet majd az európai 
fejlődés mozdonya. A szocliberálisok a 21. 
századi holokauszt rémével fenyegetnek 
bennünket, és szinte már látni véljük az 
új Hitlereket és Horthykat. A valóság 
ennél persze sokkal kevésbé színes, 
mondhatnák, prózaibb. Kis országunkban 
negyedszázada kapitalizmus van, tőkés 
rendszer, a pénz uralma, és ezen egyik 
hadakozó fél sem akar változtatni.

Egy picinyke különbség azért van 
közöttük. A Fidesz felismerte azt, hogy a mai 
tőkés világ válságban van, gazdaságilag, 
politikailag, szellemileg. Az Európai 
Unió, amelytől oly sokat reméltek még pár 

évtizede, semmiképpen sem nevezhető 
a világfejlődés szellemi műhelyének. Az 
Európai Unió nem tudott mit kezdeni a 
munkanélküliséggel, beleértve a fiatal 
nemzedékek állástalanságát is, és minden 
szociális problémára csak egy választ tud: 
faragjuk le a kulturális, egészségügyi, 
oktatási és egyéb inproduktiv kiadásokat, 
mert ez csökkenti a tőke kiadásait. Ez a 
recept már Nyugat-Európában sem váltja 
ki az emberek osztatlan lelkesedését, Kelet-
Európában pedig egyenesen halálos, mert 
itt élnek még szép számmal emberek, akik 
emlékeznek a szocializmusra.

A szocializmus a mai kormány 
felfogása szerint persze valami ördögtől 
való, bűnös rossz, aminek még az emlékét 
is irtani kell. Ha nem lehet irtani, mivel 
ez elég körülményes, akkor úgy kell 
tenni, mintha az nem is szocializmus lett 
volna. Orbán ezért beszél a legnagyobb 
lelki nyugalommal arról, hogy egykor 
Magyarországon 12 cukorgyár volt, ma 
már egy sem. S elfelejti hozzátenni, hogy az 
a bizonyos egykor, nos, az a szocializmus 
volt. Éppen azért lehetett 12 cukorgyár, 
mert a magyar szocializmus fontosnak 
tekintette a magyar nemzeti ipar létét, most 
pedig elhisszük, hogy az Audi egy magyar 
üzem. A Mercedesről nem is beszélve.

Itt jövünk mi a képbe, mármint a 
Munkáspárt. Senki sem kételkedik abban, 
hogy amit mi mondunk a szocializmusról, 
az igaz, s abban sem kételkedik senki, 
hogy mindezt tisztességes szándékból 
tesszük. Végül is negyedszázada mást sem 
csinálunk, mint a dolgozók, a munkások, 
a szegények igazát hangoztatjuk. Ez a mi 
sokszor emlegetett erkölcsi tőkénk. Ilyen 
nekünk van, másnak pedig nincs.

Éppen ezért nyugodtan legyünk bátrak! 
Nyugodtan beszéljünk arról, hogy a kádári 

időszak 32 éve 32 évnyi békét, nyugalmat, 
biztonságot, gyarapodást, fejlődést adott a 
magyar népnek. Cáfold meg, ha tudod!

Ahhoz sem férhet kétség, hogy a magyar 
ipar addigi történelmének csúcsára jutott. 
Gyárak ezrei jöttek létre. Nemzetgazdaságot 
teremtettünk. Vállalatok tucatjai 
emelkedtek a világ vezető cégei közé, 
az Ikarus, a Ganz-MÁVAG, a Taurus, a 
Rába, a MOM és megannyi más. Ezek nem 
külföldi összeszerelő üzemek voltak, mint 
manapság. Magyar gyárak voltak, magyar 
mérnökökkel, magyar szellemi háttérrel. A 
magyar munkás magának dolgozott, nem 
azért, hogy a külföldi tulajdonos felesége 
minden évben új BMW-t vegyen.

S talán a legeslegfontosabb: a 
szocializmusban mindenki dolgozhatott. 
Ez volt a mi társadalmunk lényege: munkát 
és tisztességes megélhetést mindenkinek!

A magyar falu ekkor lépett át a feudális 
középkorból a modern Európába. A 
mezőgazdaság nagyobb piaccal rendel-
kezett, mint az Osztrák-Magyar Monarchia 
idején. A magyar paraszt végre élvezhette 
munkája gyümölcsét. Házat épített és 
kocsit vett, öregségére nyugdíjat kapott.

És még valami! Varga miniszter úr most 
sápítozik, hogy még a második világháború 
idején is több lakás épült Magyarországon, 
mint most. Igaz! A szocializmusban 
felépült évente 100 ezer lakás, és előbb-
utóbb mindenki feje felett volt fedél. 
Senki nem kerülhetett az utcára, senkit 
sem lakoltattak ki. A társadalom, az állam 
kereste és megtalálta a megoldást.

Jövő áprilisban nem rendszerváltunk, 
csak egy egyszerű parlamenti választás 
lesz. Főleg az lesz, ha maradnak a mostani 
pártok, ha az emberek újra elhiszik, hogy 
ezek a vegytiszta tőkés pártok valamiféle 
21. századi humánus társadalmat 
teremtenek nekik. Lehet változás is, és nem 
is akármilyen! Ha a Munkáspárt bekerül 
a parlamentbe, lesz egy párt, amely a 
polgári demokrácia erődítményén belül fog 
harcolni a dolgozó emberek igazáért. Lesz 
egy párt, amely nem fekszik le a tőkének, 
nem lesz a pénz rabja. Lesz egy párt, amely 
segít neked választ adni: szocializmus vagy 
kapitalizmus. Ugye, te is ezt akarod?

thürmer gyula
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Hétből-Hét
  miT Gondol a munkáSpárT?

1. „Ismét Gaudi-Nagy jobbikos képviselő úr beszélt. Úgy döntöttem, 
passzív ellenálló leszek, másra úgy sincs házszabályi lehetőségem. 
Fényképezgetek az elnöki székből.”

 
munkáspárt: Ezt a mondatot Ujhelyi István, a magyar Országgyűlés 

Magyar Szocialista Párt által delegált alelnöke írta le büszkén 
egy internetes barátkozó oldalon. Ez a magyar szocialisták egyik 
vezetőjének harca a magyar szélső jobboldallal. Ül a pulpituson 
és játszik a telefonjával. Ujhelyi egyébként Mesterházy Attilával 
kötött alkuja alapján jövőre valószínűleg Brüsszelben folytatja, 
nyilván ott is szükség van karakán antifasiszta kiállására… A 
facebookra kitett képén egyébként Lamperth Mónika látható, 
ahogy vígan beszélget két szocialista párti társával. Több mszp-s 
képviselő nincs a padsorokban. Munkaidőben.

 
2. A Fidesz szerint a debreceni jegyző „szakmailag pontosan, 

elkötelezetten végzi munkáját”. Szekeres Antalt Balázs Ákos, a 
Fidesz városi frakcióvezetője vette védelmébe a floridai útja után.

 
munkáspárt: Mert hol is tanulna jegyzőséget a magyar város 

vezetője ebben a zimankós időben, mint a napos Floridában? Kósa 
Lajos debreceni polgármester azt mondta, hogy a vagyonkezelő 
vezetésével közösen úgy döntött, hogy minden résztvevőnek 
a saját költségei és saját szabadsága terhére lehetett elutaznia 
novemberben. Az út fejenként nettó 700 ezer forintba került. Mi 
készséggel elhisszük, hogy mindenki maga állta a számláját, azt is, 
hogy a kinn tartózkodásnak sincs köze Debrecen városvezetéséhez, 
azt nem egy kiutaztatási engedéllyel nem rendelkező cég intézte, és 
pláne nem egy amerikai lobbi szervezethez. Mindössze azt nem 
értjük, hogy mit keres egy jegyző egy energetikai konferencián: 
Debrecen stadion mellett netán atomerőművet is épít már?

 
3. A Magyar Honvédség tizenkét, aknák elleni védelemre kialakított 

páncélozott harcjárművet kapott kölcsön kiképzési feladatokra az 
Egyesült Államok hadseregének európai parancsnokságától.

 
munkáspárt: Háborúra készülődne Magyarország? Vagy esetleg 

valaki le akarna rohanni minket? Utóbbi ellen készülhetünk persze 
akna-felszedési gyakorlatokkal, de Szerbiát és Ukrajnát leszámítva 
– akiknek kisebb dolga is nagyobb, mint Budapest bevétele – 
csupa uniós országgal vagyunk körülvéve. Akkor mire jó mindez? 
Megyünk megint Afganisztánba? Vagy már Szíria a terv? Vagy 
valahová máshova, ahol csak amerikai rablóérdek van…

 
4. Eva Rezesova szlovák milliomosnőt csak az egyik vádpontban 

találták bűnösnek. Az előzetesben már letöltött idő és a feltételes 
szabadlábra helyezés lehetősége miatt ténylegesen akár két év 
kilenc hónap múlva is hazamehet szlovákiai villájába.

 
munkáspárt: Négy ember halt meg, ártatlanul. A független 

magyar bíróság pedig többek között felmentette közúti baleset 
okozása alól, hiszen világos, az eset valahol az űrben történt. 
Rezesova esetében ráadásul enyhítő körülmény volt, hogy csak 

mérsékelten fogyasztott alkoholt. Tény, lehetett volna mellette 
akár két üres vodkás üveg az egy helyett. Végezetül egy újabb 
enyhítő körülmény, a milliomosnőnek bőrbetegsége van, így a 
másodfokú ítéletig büntetését egy XIII. kerületi lakópark bérelt 
lakásában töltheti majd. Kivételesen értsék meg A Szabadság 
szerkesztőségének álláspontját: ezt mi most tényleg nem tudjuk 
higgadtan kommentálni.

 
5. Az MSZP főpolgármester-jelöltje szerint Budapest ma egy 

kifosztott város. Horváth Csaba erről akkor beszélt, amikor 
bemutatta Budapest „fekete könyvét”, amelyben a fideszes 
városvezetés szerintük rossz döntéseit taglalják.

 
munkáspárt: Budapest csúnya, kellemetlen élni a városban, de az 

igazság az, hogy ez 25 év eredménye. Budapestnek két évtizeden 
át Demszky Gábor volt vezetője, akit az MSZP szívvel-lélekkel 
támogatott. Tarlós is benne van, de ki van benne leginkább? Hogy 
is van ez?

 
6. Kötelező lesz a társasházakban tájékoztatni a lakókat, mekkora 

megtakarítást értek el a közös költségben a rezsicsökkentés miatt, 
sőt, még lakógyűléseket is össze kell hívni, ahol ezt a spórolást 
bemutatják. Az erről is rendelkező törvényjavaslatról kedd délelőtt 
kezdődött meg a tárgyalás a Parlamentben.

 
munkáspárt: Bízzunk benne, vannak még javaslatok, amiket nem 

fogadnak el. Mert a lakógyűlésnél értelmetlenebb intézményt – 
lássuk be – keveset találtak fel eddig is. Igen, a rezsicsökkentés 
a maga módján jó lenne, ha az élet más területein nem sarcolnák 
azt vissza a lakosságon sokszorosan. De megteszik. A kedves 
képviselő urak és hölgyek – ha már diadalmasan pr-célokra 
használják látszat-intézkedéseiket – ne a tájékoztatáshoz, hanem 
a közös költség arányos csökkentéséhez ragaszkodhatnának. 
Persze az sehol nem fog bekövetkezni. De legalább még érdekelné, 
pozitívan is érintené a lakókat.

 
7. Eladják a Kőér utcai sporttelepet, amit évtizedekig a Budapesti 

Spartacus SC, majd legújabban a Pénzügyőr SE használt. Van 
benne lepusztult focipálya és normális kézilabdacsarnok, 15 
teniszpálya, birkózóterem. Egymilliárdért hirdeti a tulajdonos 
Iparszövetség, szerintük szállodának is jó lehet a terület.

 
munkáspárt: Arról, hogy a sportolók hová mehetnek (a cinikus 

felhangot leszámítva) nem szól a fáma. Kár, hogy rég tudjuk: 
mindennek ára van. Most ez egymilliárd forint. Nem számítanak 
gyerekek, fiatalok, hivatásos sportolók, már nem éri meg 
fenntartani azt a helyet, ahol generációk nevelkedhettek egészséges 
életmódra, testedzésre. Mit panaszkodunk? Épülnek stadionok, 
nem egymilliárdból. Hogy oda be nem tehetik majd a lábukat? 
Ugyan, dehogy nem! Méregdrága jegyért, nézőként. A pénznek 
nem fáj. A gazdáinak sem. Az embereknek igen! S fenntartjuk: az 
ember számít, nem a pénz!

rövid hírek – rövid kommenTárok
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Banki meGaBírSáG: iGazSáGoS kormány vaGy újaBB alku rólunk?

A GVH 2011. november 23-án indított vizsgálatot hét 
magyarországi pénzintézetnél a lakossági jelzáloghitelek 
kamatának egy időben végrehajtott emelése miatt. A GVH 
azt észlelte, hogy a végtörlesztési lehetőség hatályba lépése 
előtt néhány nappal - 2011. szeptember 22. után - a magyar 
lakossági bankpiacon több vezető pénzintézet egymással közel 
azonos időpontban, jelentős mértékben, 0,5-2 százalékponttal 
megemelte lakossági jelzáloghiteleinek kamatát, illetve 
magasabb kamatú új terméket vezetett be. 

A GVH döntése alapján az OTP-t több mint 3,9 milliárd 
forintra bírságolta, az Erste 1,7 milliárd forintos, a Kereskedelmi 
és Hitelbank 983,3 milliós, a CIB Bank 835,4 milliós, az MKB 
783 milliós, a Raiffeisen 583,6 milliós, az UniCredit 306,3 
milliós, az UCB Ingatlanhitel Zrt. 63,2 milliós, a Magyar 
Takarékszövetkezeti Bank 1 millió forintos, a Citibank pedig 
800 ezer forintos bírságot kapott.

Jogsértőnek minősítette a versenyhivatal az FHB 
Jelzálogbank magatartását is, vele szemben azonban mellőzte 
a bírság kiszabását, mert az FHB passzív résztvevője volt a 
kartellnak, másrészt az FHB-t eddig nem marasztalta el 
hasonló jogsértés miatt, míg a többi pénzintézet jogsértését a 
GVH a bankközi jutalékot vizsgáló eljárásban korábban már 
megállapította.

A versenyhivatal a rendelkezésére álló információk, különösen 
okirati bizonyítékok alapján (elektronikus levelezések, belső 
feljegyzések) megállapította, hogy az érintett pénzintézetek 
egységes, átfogó terv keretében a hitelkiváltás intenzitásának 
csökkentése és a rögzített árfolyamú végtörlesztések 
visszafogása érdekében összehangolták magatartásukat.

Ennek részeként a végtörlesztéssel kapcsolatos stratégiára 
és az érdeklődő ügyfelekre vonatkozó információkat is 
megosztottak egymással, emellett egyes bankok kétoldalú 
egyeztetéseket is tartottak.

A bírság meghatározásánál súlyosbító körülményként 
értékelte a GVH, hogy az érintett pénzintézetek többsége 
az összehangolt stratégiát végrehajtotta, valamint azt, 
hogy a vállalkozások a hazai bankrendszer legnagyobb 
piaci szereplői, együttes piaci részesedésük meghaladja 
a 90 százalékot. Felróható továbbá a bankoknak, hogy 
összehangolt magatartásuk eltér az elvárható magatartástól, 
mivel jelentős mértékben korlátozta az érintett pénzintézetek 
közötti versenyt.

Nyereségesek voltak a hitelintézetek a harmadik 
negyedévben, a bankok adózott eredménye 12,95 milliárd 
forint volt, az év első kilenc hónapjában pedig 36,25 milliárd 
forint - derül ki a Magyar Nemzeti Bank statisztikáiból.

A hitelintézetek a harmadik negyedévben összesen 20,5 
milliárd forint adózás előtti eredményt értek el, így az év első 
kilenc hónapjában az összesített adózás előtti eredményük 
69,8 milliárd forintot tett ki, mely jelentősen meghaladja az 

előző év azonos időszaki 15,1 milliárd forintot. A kilenc havi 
adózás előtti eredmény a részvénytársasági hitelintézeteknél 
54,6 milliárd forint, a hitelintézeti fióktelepeknél 11,3 
milliárd forint, a szövetkezeti hitelintézeteknél pedig 
3,9 milliárd forint volt. Az első háromnegyedévet a 136 
nyereséges hitelintézet 228,3 milliárd forint nyereséggel, 
a 32 veszteséges hitelintézet pedig 158,6 milliárd forint 
veszteséggel zárta. 

AHová dől A lé

a Gazdasági versenyhivatal (Gvh) „a végtörlesztés 
korlátozására irányuló összehangolt magatartás miatt” 
összesen 9 milliárd 488 millió 200 ezer forint összegű bírságot 
szabott ki bankokra. Kérdés, hogy a megabüntetésből is 
egy újabb „rezsicsökkentés” lesz-e, amikor a kormány a 
választások előtt pénzt szed be és osztani látszik, a végén 
azonban a költségeket megint a lakosság fizeti meg? vagy 
egyáltalán csak mi fizetünk? 
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Banki meGaBírSáG: iGazSáGoS kormány vaGy újaBB alku rólunk?

Enyhítő körülményként vette 
figyelembe a GVH, hogy a fix 
árfolyamú végtörlesztés miatt a bankok 
veszteségeket szenvedtek el, valamint 
rövid idő alatt jelentős likviditási, 
munkaerőforrás és egyéb kapacitási 
korlátokkal kellett szembenézniük.

Az érintett pénzintézeteknek a kiszabott 
bírságot 30 napon belül kell befizetniük, 
kivéve, ha a végrehajtás felfüggesztését 
kérik. Ne lepődjenek meg: kérték. Ennek 
elbírálásáig ugyanis a végrehajtás nem 
foganatosítható, illetve akkor sem, ha a 
bíróság helyt ad a végrehajtás felfüggesztése 
iránti kérelemnek. A magyar jogrendszert 
ismerve bárki eldöntheti, hogy mikor 
születik majd döntés. 

Addig is a havi két „bónuszon” kívül 
fizetnünk kell minden egyes pillanatban, 
amikor pénzfelvételre használjuk a 
bankkártyánkat. Jövőre valószínűleg 
minden más esetben is. Marad még 
a tranzakciós adó lakosságra való 
áthárítása. Ha valakit érdekel, hogy ez 
mekkora „buli” a bankoknak, íme egy 
adat: Magyarországon 52,83 százalékkal 
nőtt a kártyatranzakciók értéke 2007 és 
2012 között, ami éppen a duplája az EU-
átlagnak.

FizeSSenek a 
milliárdoSok!

miT akar a munkáSpárT?
 A külföldi cégek fizessenek 45 százalékos nyereségadót!
 Egyszeri 40 százalékos vagyonadót fizessenek a magyar nagytőkések!
 Aki többet keres, fizessen több személyi jövedelemadót! A milliárdosok, a 

szupergazdagok adója 45 százalék legyen!
 Szüntessük meg az ÁFÁ-t az alapvető élelmiszereknél, az oktatásban, az 

egészségügyben, a lakossági energiafogyasztásban, a lakosságot szolgáló 
építkezésekben!

 A devizahitelesek problémáját meg kell oldani. Ha a magyar állam 
konszolidálja a bankokat, újabb és újabb pénzekkel segíti ki őket, akkor 
most segítsen a saját polgárain! A bankok százezreket vezettek félre, 
százezrek önhibájukon kívül elveszítették munkájukat. Az ő adósságukat 
vállalja át az állam! A zavarosban halászó „gazdag adósoknak” azonban 
egy fillér segítség sem jár!

 Hozzunk létre állami „népi bank”-ot olcsó hitelekkel, kedvező feltételekkel! 
 Erős magyar gazdaságot!
 Az ország jövőjét nem lehet a külföldi nagy cégekre építeni. Állami 

tervezési központot kell létrehozni, nagy állami gazdasági programokat, 
állami beruházásokat kell indítani!

 Építsünk fel évi 10 ezer új bérlakást! Öt év alatt valósítsuk meg 100 ezer 
panellakás rekonstrukcióját! Ezzel teremtsünk 60 ezer munkahelyet!

 Teljesen államosítsuk az energiaellátást, a vízellátást, a tömegközlekedést! 
 Az állam tiltsa meg a föld nem termelési célú fölvásárlását! A föld azé 

legyen, aki megműveli, aki mezőgazdasági célokra hasznosítja! Az állam 
minden eszközzel segítse elő a szövetkezetek minden típusának fejlődését!

Elég A Külföldi tőKE urAlmából! 

 Egy fillér állami támogatást se a külföldi cégeknek! Minden erővel a magyar 
gazdaságot, a magyar mikró- és kisvállalkozókat kell támogatni!

 A kereskedelmet vegyük magyar kézbe! A külföldi bevásárlóközpontokat 
szigorúan ellenőrizni kell, majd fokozatosan le kell építeni őket.

 Szigorú törvényekkel és társadalmi ellenőrzéssel megakadályozni, hogy a 
bankok a lakosságra hárítsák át adóterheiket!

 Külföldi semmilyen körülmények között se vásárolhasson földet 
Magyarországon!
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az emBerek éleTe nem üzleTi jáTSzma!

A magyar kormány stratégiai partnere, 
az elektronikai bérgyártást végző 
tiszaújvárosi Jabil Circuit Magyarország 
Kft. 673 embert bocsát el. A vállalat 
törvényi kötelezettségeinek megfelelően 
nagyobb létszámú leépítésről tájékoztatta 
a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Kormányhivatal Munkaügyi Központját. 

„A Jabilnek, mint elektronikai bérgyártó 
vállalatnak, gyártását minden esetben a 
vevői megrendelések változásához kell 
igazítania. Sajnálatos módon a vevői 
igényekben bekövetkezett változások miatt 
a vállalat összesen 673 munkatársától 
kénytelen megválni decemberben. 
A vállalat ezzel a szomorú, azonban 
kényszerű lépéssel a megrendelésekhez 
igazítja alkalmazotti létszámát. 

A vállalat minden jelen lévő érintett 
dolgozót személyesen tájékoztat. Minden 
érintett munkavállalótól végkielégítéssel, a 
hatályos törvényeknek és jogszabályoknak 
megfelelően válik meg, emellett számos 
formában igyekszik segíteni őket. 
A munkaügyi hivatal segítségével 
programot dolgozott ki azzal a céllal, 
hogy az elbocsátandó dolgozók számára 
elősegítsék az elhelyezkedést. A program 

részeként a vállalat állásbörzét szervez a 
munkaügyi központ közreműködésével, 
melyre meghívja a környékbeli 
vállalatokat, munkaerő kölcsönző 
cégeket, a munkaügyi kirendeltségeket. 
Rendszeresen frissített állásfalon és 
kihelyezett számítógépeken folyamatosan 
tájékoztat a lehetséges álláslehetőségekről, 
részletes segédanyagot és tanácsadást 
biztosít valamennyi érintett dolgozónak, 
biztosítja helyszínre utazásuk lehetőségét 
és költségeit” – írta a vállalat.

A Jabil Circuit Magyarország 
Kft. külföldi tulajdonú társaság, 
mely elektronikai összeszereléssel, 
elektromechanikai alkatrészgyártással, 
teszteléssel, elektronikai bérgyártással 
foglalkozik. 

Sajnáltathatják magukat a cég vezetői, 
de a valóság az, hogy az amerikai multi 
anyacég, a Jabil a világ első számú 
elektronikai vállalatainak beszállítója, 
jelenleg 25 országban 60 gyáregységgel 
rendelkezik. 2011-es árbevétele, az előző 
pénzügyi évhez képest 23 százalékos 
növekedést produkált.

A cég korábbi tájékoztatása szerint a 
Jabil magyarországi alkalmazottainak 
száma 2013. márciusban megközelítette a 
8 ezret, 2011-es árbevétele meghaladta a 
348 milliárd forintot.

A nyilvános cégadatok szerint a kft. 
mérleg szerinti eredménye 9,2 millió 
dollár volt a 2011. szeptember 1-től, 2012. 
augusztus 31-ig tartó üzleti évben, míg 
az azt megelőzőben 28,4 millió dollárt 
ért el. Az értékesítés nettó árbevétele 
1,5 milliárd dollárt tett ki, az egy évvel 
korábbi 1,8 milliárd dollár után. Az 
átlagos statisztikai létszáma cégnél 
ebben az időszakban 6899 fő volt.

A cég ezen időszakban 394 ezer 
dollárnyi állami támogatást kapott, 
amiből 362 ezer volt kapacitásbővítő 
támogatás a gazdaságfejlesztési operatív 
programból.

A Munkáspárt mélységesen elítéli, hogy 
a kormány olyan stratégiai szerződéseket 
köt, amely semmiféle biztosítékot nem ad 
a magyar dolgozóknak. Hozzák azonnal 
nyilvánosságra a szerződés szövegét! 
Vonják felelősségre azokat a magyar 
tisztségviselőket, akik ezért felelősek!

TováBB zajlik a mulTik Bulija:
a kormány FizeT a kirúGáSokérT?

eGymilliárd ForinT állami pénzT 
KApott A lEépítő AmEriKAi multi

A JAbil vezetői együtt ünnepelnek 
szijjártó péter államtitkárral 
és eleni tsakopoulos amerikai 
nagykövettel
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a vöröSkaTona méG a helyén van
Újpest mellett Salgótarján az a város, 
ahol még szobor hirdeti az 1919-
es tanácsköztársaság dicsőségét, a 
vöröskatonák helytállását.

A Fegyvert fogó munkás, más 
elnevezés szerint a Vöröskatona szobra 
Tanácsköztársasági Emlékműként 
került felállításra, 1959-ben, a 
Tanácsköztársaság kikiáltásának 40. 
évfordulóján. Tar István szobrászművész 
alkotása. A rendszerváltás után egymást 
követő helyi önkormányzatok több 
alkalommal igyekeztek elbontani 
a szobrot, de sikertelenül. „Az 
önkormányzat hamarosan – nem vitatva 
a szobor várostörténeti jelentőségét – 
áthelyezi az alkotást a ’90-es évek elején 
kialakított városi szoborparkba. Sokan 
várták már ezt a döntést, de sokan ellenzik 
is. Legutóbb a kommunisták tüntettek 
az elszállítás ellen” – írta még tavaly 
Székyné dr. Sztrémi Melinda asszony, a 

város polgármestere. A szobor azonban a 
helyén van. Szerencsére a műemlékeket 
többféle törvény védi, amelyeken a 
Fideszes önkormányzat sem léphet át. A 
Munkáspárt helyi szervezete többször is 
felemelte szavát a szobor megőrzéséért. 

A szobor történelmi emlék. Azokra 
a vöröskatonákra emlékeztet, akik 
1919-ben védték a várost, sőt önerőből 
visszaszerezték a csehek által megszállt 
felvidéki magyar területeket. Kívánjuk, 
hogy maradjon ez a szobor!

nóGrád: dolGoznak a SikerérT

Munkáspárti média-keddet szerveztek Nógrád megyében. 
Thürmer Gyula a nap folyamán ellátogatott szinte minden 
olyan megyei városba, ahol helyi televízió működik. A 
helyi televízió munkatársai Rétságon, Balassagyarmaton, 

Szécsényben, Salgótarjánban és Bátonyterenyén készítettek 
interjút a párt elnökével. A médianap ötlete és kivitelezése 
Nagy Attila érdeme. A Munkáspárt megyei elnökét, aki 
a közelmúltban az országos Elnökség tagja is lett, sokan 
ismerik a megyében.

A párt elnöke bemutatta a megyei közvéleménynek a 
párt országgyűlési képviselőjelöltjeit. A balassagyarmati 
körzetben dr. Frankfurter Zsuzsanna, a balassagyarmati 
Dr. Kenessey Albert Kórház és Rendelőintézet főorvosa, a 
Munkáspárt Elnökségének tagja indul. A nógrádi városban 
és környékén sokan ismerik, sok ember egészségének, sőt 
életének megőrzését segítette elő.

A salgótarjáni térségben a Munkáspárt jelöltje Nagy 
Attila. Salgótarjánban szinte mindenki köszön neki, ismerik, 
részese a helyi politikai életnek.

A nap programja azonban nem korlátozódott csupán 
a helyi média meglátogatására. Balassagyarmaton fiatal 
munkásokkal beszélgetett a párt elnöke, és felkereste a 
Maracskó Gabriella rajzaiból készült kiállítást.

Salgótarján főterén kitelepülést szerveztek a helyi 
aktivisták. A párt tagjai szorgalmasan osztogatták a 
Szabadságot, a választási programot és gyűjtötték az 
aláírásokat is. Meglepően sok ember jelezte, hogy rájuk 
számíthatunk a választásokon is. A salgótarjáni munkáspárti 
kollektíva elhatározta, hogy ebben az évben hetente egyszer 
települnek ki a város utcáira, de januártól már hetente 
kétszer.
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újBuda nem marad le!
Budapest egyik budai kerületében néhány hónappal ezelőtt 
szinte a lehetetlenre vállalkoztak a Munkáspárt tagjai. 
Benyovszky Gábor, a Központi Bizottság tagja az egyik 
ülésen kijelentette: nem engedhető meg, hogy Újbuda ne 
indítson képviselőjelöltet. A szavakat tettek követték, és az 
újbudaiak azóta is szorgalmasan szervezik a kitelepüléseket. 
A résztvevők között ott vannak az idősebbek és a fiatalabbak 
is. Farkas Ferenc régióelnök készítette el a kitelepüléshez 
szükséges anyagokat. A lelkes agitátorok között van Kepler 
Mária és Novák György, de ott van a legfiatalabb nemzedék 
is, így a Baloldali Front egyik vezetője, Pető Gábor is.

A Jászság a nehéz területeink közé tartozik, 
de mindenképpen szeretnénk képviselő-
jelöltet állítani - mondta Bencsik Mihály 
megyei elnök. A nagy feladat egy fiatal 
energiáját és lelkesedését igényli. Így esett 
a választás Turi Kristófra. A Munkáspárt 
legfiatalabb jelöltje, mondták büszkén a 
helyiek, és így is van. Turi Kristóf most 
érettségezik. A Baloldali Front országos 
vezetésének tagja, kiválóan beszél angolul, 
és most az orosz tudását tökéletesíti. 
Nemrégiben igen komoly elismerést váltott 
ki munkája a görög kommunista ifjúsági 
szervezet athéni fesztiválján. A múlt héten 
Thürmer Gyula, a párt elnöke mutatta 
be képviselőjelöltként Jászberényben és 
Jászárokszálláson.

BemuTaTkozoTT a 
leGFiaTalaBB jelölT

üléSezeTT 
a közponTi BizoTTSáG

A múlt szombaton ülésezett a Munkáspárt vezető szerve, 
a Központi Bizottság. Ma jó formában van a párt, a 
szervezeteink dolgoznak, javultak média-lehetőségeink, 
nem szabad megengedni, hogy bárki is eltérítsen 
bennünket a párt jelenlegi legfontosabb feladatától, a 
választásokra való felkészüléstől. Így lehet összegezni az 
ülés mondanivalóját.

A Központi Bizottság szervezeti és személyi kérdéseket 

is tárgyalt. Ezekről a KB tagjai személyesen adnak 
tájékoztatást az alapszervezeteknek és a párt tagjainak.

A Központi Bizottság a Munkáspárt alelnökének 
megválasztotta Bencs ik Mihályt, az Elnökség tagját, a párt 
Jász-Nagykun-Szolnok megyei elnökét.

A Központi Bizottság tudomásul vette, hogy az Elnökség 
A Szabadság felelős szerkesztőjének feladatával dr. 
Frankfurter Zsuzsannát, az Elnökség tagját bízta meg.
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Elérkezett az az időszak, mondta a 
Munkáspárt elnöke, amikor jelöltjeinkkel 
a nyilvánosság elé kell állnunk. Ma már 
jelentős a központi és a helyi média 
érdeklődése a Munkáspárt indulása 
iránt. A helyi közvéleménynek be kell 
mutatni jelöltjeinket. Ez azt is jelenti, 
hogy jelöltjeinknek át kell esniük a 
tűzkeresztségen, azaz az első televíziós 
interjúkon és más médiaszerepléseken. 
Thürmer Gyula szólt arról, hogy a 
mondanivalónk két részből áll. Egyrészt, 
az az üzenet, azok a gondolatok, amelye-
ket mi akarunk magunkról eljuttatni az 
emberekhez. Másrészt, azok a válaszok, 
amelyeket a média és részben a választók 
kérdéseire adunk.
Az első esetben mi határozzuk meg azt, 
hogy mit akarunk mondani, és mindent 
meg kell tennünk, hogy azt valóban el is 
tudjuk mondani. Ez az, amit mi a pártról, 
a programunkról fontosnak tartunk 
elmondani. Az, ami számunkra előnyös 
és megkülönböztet bennünket másoktól. 
A második esetben partnereink, illetve 
ellenfeleink teszik fel azokat a kérdéseket, 

a válaSzTáS eSzmék cSaTája iS
a SzaBó ervin akadémia kincSeSTáráBól

A múlt szombaton idei utolsó ülését tartotta a Szabó Ervin Akadémia. Első hallásra „száraz” 
témákról esett szó, de mindenki értette, hogy a parlamenti választás egyben eszmék harca is, és ebben 
a küzdelemben a munkáspárt jelöltjeinek is felkészültnek kell lenniük.

Másodszor, az üzeneteinknek és 
válaszainknak korszerűnek kell lenniük, 
mind tartalmukban, mind formájukban. 
Nem fogalmazhatunk a klasszikus 
nyelvén, de nem használhatjuk a 
szocialista kor nyelvezetét sem. Mai 
nyelven kell beszélnünk. Formájukat 
illetően a mondanivalónknak rövidnek 
kell lenni. Ma a televíziós szereplések 
maximum 3-5 percesek. Az Interneten 
senki sem olvas 5-6 sornál többet.
A párt elnöke részletesen szólt azokról 
a politikai kérdésekről, melyek ma 
felmerülhetnek. Karacs Lajosné, a párt 
alelnöke gazdasági kérdésekről beszélt. 
Kovács István, az Elnökség tagja az 
Internet felhasználását ismertette, míg 
Hajdu József, a KB tagja, a választások 
időszerű jogi ismereteit taglalta. 
A választások kapcsán felmerülő kérdések 
és azokra adandó válaszok december 
közepéig egy kis összefoglalóban meg 
fognak jelenni, hogy minden jelölt 
forgathassa. A vitában elhangzottakról 
lapunk következő számában számolunk 
be.
Az idei utolsó Szabó Ervin Akadémia 
még egy kellemes meglepetést tartogatott 
a megjelentek számára: négy új belépő, 
négy fiatal, dolgozó ember vette át 
tagkönyvét a Munkáspárt elnökétől.

amelyek számukra előnyösek. Nekünk 
olyan válaszokat kell adnunk, amelyek 
számunkra előnyösek.
Az üzeneteink és válaszaink nem 
lehetnek akármilyenek. Először is, 
a legfontosabb, hogy egységesek 
legyenek. Vagyis minden jelölt az 
alapvető kérdésekben ugyanazt mondja. 
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Egynapos sztrájkot tartottak és tüntettek 
Lisszabonban a portugál bírák hétfőn, hogy 
tiltakozzanak a 2014. évi költségvetésben 
tervezett, az igazságszolgáltatást is érintő 
kemény megszorítási intézkedések ellen. 
A sztrájk miatt – a minimális szolgáltatás 
biztosítása ellenére –súlyos fennakadások 
voltak az ország bíróságainak munkájában, 
számos pert elnapoltak.

A tiltakozást szervező szakszervezet 
(SMMP) szerint a sztrájkban a dolgozók 
90 százaléka vett részt. 

A 2-300 lisszaboni tüntető „méltó és 
független igazságszolgáltatásért” emelt 
szót.

A résztvevők elítélték a bérek 
sorozatos befagyasztását (az 
ágazatban 2011 óta nem emelkedtek 
a fizetések) és az igazságszolgáltatás 
megfelelő működését akadályozó 
létszámcsökkentéseket – mondta el 

a Bírák iS SzTrájkolnak porTuGáliáBan

             kína éS a viláG
A mai Kína iránt világszerte nagy az 
érdeklődés. Nyáron az Európai Parlamentben 
rendeztek nemzetközi konferenciát Kína 
és a világ viszonyáról. Az előadók között 
volt Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke 
is. Előadása a mai kínai társadalom 
szerkezetéről nagy érdeklődést váltott ki, 

mivel a témában elég kevés publikáció jelent 
meg. A tanácskozás résztvevői különösen 
fontosnak találták, hogy az előadás eredeti 
kínai forrásokra, statisztikai adatokra és 
politikai dokumentumokra támaszkodik. A 
konferencia anyaga minap Párizsban könyv 
formájában is megjelent.

tiltAKoznAK A rEndőröK
Több ezer szolgálaton kívüli rendőr, csendőr, határőr és börtönőr tüntetett 
Lisszabonban a konzervatív portugál kormány szigorú megtakarítási politikája 
ellen. Hírügynökségi jelentések szerint az ország különböző részeiből 
autóbuszokon érkezett demonstrálók a parlamenthez vonultak. A menetet a 
készültségi rendőrség kivezényelt egységei sikertelenül igyekeztek feltartóztatni. 
A határőrség alkalmazottai csütörtökön négynapos részleges sztrájkot kezdtek. 
Ennek megfelelően csak a legszükségesebb minimális szolgáltatást végzik el.

Rui Cardoso, a bírói szakszervezet 
vezetője.

A sztrájkolók ellenzik a bíróságok 
földrajzi felosztásának átszervezését is, 
amely szerintük létszámcsökkentéssel 
járna.

A portugál parlament lapzártánk után 
szavaz a jövő évi költségvetés végső 
olvasatáról, amely 3,9 milliárd eurós 
(1165 milliárd forint) megtakarítást és 

pluszbevételt irányoz elő. Az új megszorító 
intézkedések célja, hogy Portugália 
tartani tudja a nemzetközi hitelezőkkel 
egyeztetett költségvetési célokat.

Aníbal Cavaco Silva elnök szomba-
ton jelentette be, hogy az alkot mány-
bírósághoz fordult a 2014. évi költségvetési 
törvény egyik rendelkezése miatt, amely 
közel 10 százalékkal csökkentené a 
köztisztviselők nyugdíját.
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ki dönT Szíria SorSáról?

Sok kudarc és halogatás után először konkrét dátumra hívta 
össze az ENSZ a Genf-2-nek nevezett szíriai békekonferenciát. 
Ban Ki Mun, a világszervezet főtitkára a hét elején jelentette 
be a dátumot, kiemelve: „a konferencia beteljesíti a szíriaiak 
jogos vágyát a szabadság és méltóság iránt, és biztosítja minden 
szíriai közösség biztonságát és védelmét”.

Kétséges azonban, hogy valóban sikerrel jár-e a konferencia. A 
meghívottak egy része nem tudja eldönteni, hogy részt vegyen-e, 
s több potenciális résztvevőnek is kifogása van egymás ellen. A 
nagy kérdés az, hogy sikerül-e tárgyalóasztalhoz ültetni Iránt 
és Szaúd-Arábiát: előbbi Bassár el-Aszad elnök kormányának 
erős szövetségese, a második pedig a felkelők egy részét látja 
el bőségesen pénzzel és fegyverekkel. Mohamad Dzsavad Zarif 
iráni külügyminiszter mindenesetre újra megerősítette a héten, 
hogy Irán kész előfeltételek nélkül is részt venni a konferencián. 
Ennek jelentőségét az ENSZ is elismeri, több nyugati ország 
azonban ellenzi Teherán jelenlétét.

A találkozó célja életbe léptetni azt a béketervet, amelyet a 
tavalyi, első genfi konferencián fogadtak el. A 2012. június 30-
án elfogadott dokumentum szerint nemzeti egységkormányt 
kell felállítani az országban, ám annak konkrét összetételéről, 
résztvevőiről nem szól a dokumentum. Több nyugati ország eleve 
ki akarta zárni Aszadot a politikai rendezésből, Oroszország 
és Kína azonban megvétózott minden olyan felvetést, amely a 
szíriai nép helyett döntött volna elnökének sorsáról.

„A cél világos. Teljesíteni kell a 2012-es közleményben 
foglaltakat, beleértve egy átmeneti kormányzó testület 
közös hozzájárulással való létrehozását, olyanét, amely teljes 
végrehajtó hatalmat gyakorol a katonai és biztonsági testületek 

fölött is” - mondta Ban Ki Mun, aki egyúttal elvárja a szíriai 
tárgyalófelektől, hogy ennek tudatában jöjjenek el tárgyalni.

A damaszkuszi kormány már hónapokkal ezelőtt bejelentette, 
hogy hajlandó részt venni a konferencián, azonban - a genfi 
szándékmegállapodás szellemében - nem hajlandó magát az elnök, 
illetve a kormány sorsáról rendelkező előfeltételeknek alávetni.

„Szíria eltökélte részvételét a konferencián, és tenni fog 
annak sikeréért oly módon, hogy garantálja a nép választásának 
tiszteletben tartását” - írta az ENSZ-nek küldött levelében a 
damaszkuszi külügyminisztérium. Hangsúlyozza: „a Szíriát 
célba vevő terrorizmus elleni harc döntő jelentőségű bármely 
békés megoldás sikere szempontjából, s ez teremtheti csak meg a 
politikai folyamat hitelességét a szíriai állampolgárok szemében”. 

A Nyugat által támogatott, emigrációban szerveződött 
Szíriai Nemzeti Koalíció nevű ellenzéki ernyőszervezet 
azonban Aszad távozását szabta meg részvétele feltételeként. 
Alighanem az ellenzékieknek kell engedniük, már csak azért 
is, mert tulajdonképpen nekik valós befolyásuk nincs a szíriai 
eseményekre. A legtöbb fegyveres csoport nem fogadja el 
őket, azaz hiába dönt valamiről a Koalíció, nem tudja rávenni a 
harcolókat, hogy kövessék az utasításukat. Biztosan nem lesz ott 
a legjelentősebb fegyveres csoport, a Szabad Szíriai Hadsereg, 
sőt Szelím Idrísz parancsnok nyilatkozata szerint a harcot sem 
szüntetik be a konferencia ideje alatt. A bejelentése már csak 
azért is meglepő, mert hivatalosan ők a Szíriai Nemzeti Koalíció 
katonai szárnya, ezek szerint azonban a politikai szárnynak sincs 
tökéletes befolyása felettük. Nem tárgyalnak a dzsihádisták 
sem, akik egyébként a Szabad Szíriai Hadsereggel is többször 
összecsaptak. 

megvan a második szíriai 
békekonferencia időpontja, 
a részvevők listája azonban 
korántsem végleges, s azt 
is nehéz megjósolni, hogy 
milyen eredményre vezet a 
tárgyalás.
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ukrajnáT TováBB marcanGolják
Jobb-e, ha valakit a jelenlegi orosz-barátnak nevezett 
hatalom rabol meg, vagy jöjjön inkább uniós fosztogató? Az 
ukránoknak erről kell most dönteniük, habár természetesen 
senki sem kérdezi a véleményüket, az ügyben a hatalom 
és az ellenzék alkudozása dönt. Ha Ukrajna csatlakozik – 
no nem az Európai Unióhoz, csak annak vámrendszeréhez 
- akkor lényegében halálra ítéli keleti megyéit, amelyek 
mindenben Oroszországhoz kötődnek. Ha az orosz vezetésű 
vámunióhoz csatlakozik, akkor az eddigi rablókhoz 
hozzáadódik a Moszkvából érkező oligarcha is. Ukrajnát, 
miután 23 év kapitalizmus alatt tökéletesen legatyásították, 
most a brüsszeli és a moszkvai tőkés hatalom is tovább akarja 
zsákmányolni. A kijevi tüntetések csupán egy színjáték 
részei. Az ukránok megoldása a rendszer megváltoztatása, a 
hagyományos kapcsolatok egyenrangú szinten helyreállítása. 
Ezt azonban a kommunistákon kívül senki sem ajánlja 
nekik. A kommunisták népszavazást akarnak, a többiek csak 
alkudoznak.

 


